
Oświadczenie złożone 

przez senatora Przemysława Błaszczyka 

na 11. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 maja 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do marszałek Senatu Małgorzaty Kidawy-Błońskiej 

Szanowna Pani Marszałek! 

W trosce o byłych senatorów Rzeczypospolitej Polskiej pragnę odnieść się do niepokojących informacji 

na temat ich funkcjonowania zawodowego po zaprzestaniu pełnienia tej zaszczytnej funkcji. 

Zwracam się z prośbą o informację, czy w przypadku, gdy senator wypełniał mandat senatora przez 

2 kadencje (IX i X kadencja), przysługuje mu ochrona, o której stanowi art. 31 ust. 1 ustawy z dnia 9 maja 

1996 r. o wykonywaniu mandatu posła i senatora, tzn. czy pracodawca, u którego senator otrzymał urlop 

bezpłatny, jest obowiązany zatrudnić go po zakończeniu urlopu bezpłatnego lub – w razie jego gotowości do 

pracy – po wygaśnięciu mandatu na tym samym lub równorzędnym pod względem płacowym stanowisku, 

z wynagrodzeniem, jakie otrzymywałby, gdyby nie skorzystał z urlopu bezpłatnego. 

Proszę także o informację, czy do biura prawnego Senatu wpłynęło jakiekolwiek zapytanie dotyczące 

stanu faktycznego, jaki został opisany powyżej. Jeśli tak, to jakie stanowisko zajęło biuro? Czy byli 

senatorowie mogą liczyć na wsparcie pani marszałek i Kancelarii Senatu w często niełatwych, 

problematycznych sytuacjach wynikających z zakończenia pełnienia mandatu senatora, w szczególności tych 

związanych z powrotem do pracy? 

Z poważaniem 

Przemysław Błaszczyk 


